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Protokół nr 13 
z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego  

Sejmiku Województwa Śląskiego 
w dniu 13 stycznia 2019 roku 

 
Posiedzenie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego Sejmiku 
Województwa Śląskiego, zwanej dalej Komisją, prowadził Pan Zbigniew Przedpełski, 
Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego. Stawili się 
Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności, stanowiącą załącznik nr 1 
do niniejszego protokołu. W posiedzeniu uczestniczyli także goście zgodnie z listą 
obecności, stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad.  
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższa sesję Sejmiku: druk VI/210 
i VI/2017.  
3.Zaopiniowanie projektu protokołu nr 12 z dnia 10.12.2019 roku.  
4. Sprawy różne i wolne wnioski.  
 
Ad. 1 
Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad.  
Pan Radny Zbigniew Przedpełski - Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie 
Komisji. Stwierdził obecność wymaganego quorum. Powitał wszystkich zebranych – 
członków Komisji oraz zaproszonych gości. Następnie przeszedł do proponowanego 
porządku posiedzenia przesłanego pocztą (tradycyjną i elektroniczną) 
i zaproponował jednocześnie jego zmianę, poprzez: wykreślenie w punkcie 3 treści 
„Zaopiniowanie projektu protokołu nr 12 z dnia 10.12.2019 roku” i wpisanie w to 
miejsce tematu: „Przyjęcie planu pracy Komisji na 2020 rok”. Pozostałe punkty i ich 
kolejność pozostałyby bez zmian.  
Przewodniczący zapytał czy ktoś ma uwagi do tak sformułowanego porządku 
posiedzenia. Nikt nie głosił uwag. W głosowaniu jawnym Komisja jednomyślnie (8 
głosów za) przyjęła następujący porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia Komisji oraz przyjęcie porządku obrad.  
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższa sesję Sejmiku: druk VI/210 i 
Vi/2017.  
3. Przyjęcie Planu Pracy Komisji na 2020 rok.  
4. Sprawy różne i wolne wnioski.  
 
Ad. 2  
Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższa sesję Sejmiku: druk VI/210 i Vi/2017 
 
Pan Radny Zbigniew Przedpełski - Przewodniczący Komisji, przedstawił 
pierwszy projekt uchwały zawarty na druku VI/210 w sprawie ustalenia wysokości 
opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg wojewódzkich, dla których zarządcą jest 
Zarząd Województwa Śląskiego, na cele niezwiązane z budową, przebudową, 
remontem utrzymaniem i ochroną dróg. Następnie poprosił Panią Ewę Muchę, 
Zastępcę Dyrektora Departamentu Komunikacji Transportu o wprowadzenie do 
projektu uchwały.  
Pani Ewa Mucha - Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu 
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Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach wyjaśniła, że proponowana zmiana 
wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego jest związana ze zmianą ustawy o 
wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych oraz niektórych ustaw. W myśl 
zmian organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego zobligowane są do 
dokonania korekt obowiązujących stawek za zajęcie pasa drogowego. Wprowadzone 
są preferencje obniżające stawki opłat dla urządzeń infrastruktury 
telekomunikacyjnej. Jest to związane z rozwojem sieci szerokopasmowych i internetu 
bezprzewodowego. Stawki opłat dla tychże urządzeń maleją: jeśli ogólna stawka 
roczna dla urządzeń to 200 zł - to dla urządzeń telekomunikacyjnych i całej 
infrastruktury telekomunikacyjnej ma być 20 zł. Jeśli stawka wynosiła 20 zł – to dla 
urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej stawka maksymalna może wynosić 20 gr. 
Ponadto przy okazji wprowadzenia zmian dotyczących preferencji dla telekomunikacji 
w projekcie zaproponowano również zwiększenie stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego - w stosunku do obowiązujących dotychczas opłat proponuje się 
zwiększenie mniej więcej o złotówkę. Poprzednio ustalone stawki opłat nie były 
nowelizowane od 2004 roku. Na koniec roku 2019 wpływy z tytułu opłat za zajęcie 
pasa drogowego na drogach wojewódzkich wyniosły 1 mln 897 tys. zł. Nie ma 
jeszcze informacji jaki będzie spadek z tytułu zmniejszenia stawek dla 
telekomunikacji ale opłaty z tego tytułu na pewno spadną. Na koniec Pani Dyrektor 
poprosiła o pozytywne zaopiniowanie przedłożonego projektu.  
Pan Radny Zbigniew Przedpełski - Przewodniczący Komisji podziękował Pani 
Dyrektor za informację. Następnie zapytał czy ktoś ma uwagi bądź pytania do 
przedłożonego projektu uchwały. Wobec braku uwag zapytał jeszcze, czy ktoś chce 
zgłosić propozycje poprawek do treści projektu uchwały. Wobec braku zgłoszeń 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie uchwały Komisji o następującej treści: 
 
„Uchwała nr OWK.6.0014-0005/20 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 
Przestrzennego Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 13 stycznia 2020 r. w 
sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego 
dróg Wojewódzkich, dla których zarządcą jest Zarząd Dróg Wojewódzkich, na 
cele niewiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną 
dróg druk VI/210.  

§1 
Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, 
Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, 
wnosi do Sejmiku Województwa Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej 
w tytule uchwały bez poprawek. 

§2 
Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, 
przedstawienie określonej w §1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku 
Województwa Śląskiego powierza się przewodniczącemu lub 
wiceprzewodniczącemu Komisji.  

§3 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto następującym stosunkiem głosów:  
za – 8, przeciw: 0, wstrzymało się: 0  
 
Pani Ewa Mucha - Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu 
Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach wyjaśniła, że w przedłożonym projekcie 
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uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na zimowe 
utrzymanie drogi powiatowej chodzi o odcinek drogi stanowiący obwodnicę 
Buczkowic, której oddanie do użytkowania planowane jest w połowie stycznia br. Z 
chwilą oddania do użytkowania przedmiotowej obwodnicy, dotychczasowy odcinek 
drogi wojewódzkiej nr 942 od granicy miasta Bielsko – Biała do nowego ronda 
w Buczkowicach, o długości około 4,5 km, z mocy prawa stanie się drogą powiatową. 
Utrzymanie tego odcinka powinno stać się obowiązkiem powiatu. Przetarg na 
utrzymanie zimowe dróg powiatowych został już rozstrzygnięty. Nie uwzględniono 
w przetargu tego odcinka drogi ze względu na brak konkretnej daty przejęcia odcinka 
przez Powiat. Starosta Bielski wystąpił do Marszałka z wnioskiem aby utrzymanie 
zimowe tegoż odcinka było prowadzone przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w 
Katowicach. Określił też potrzebną kwotę w wysokości 150 tys. zł na cały okres zimy. 
Nie jest prawnie możliwe by ZDW w Katowicach realizował zimowe utrzymanie drogi 
powiatowej. Jedyną ścieżką wsparcia powiatu w tej kwestii jest udzielenie pomocy 
finansowej. Udzielanie pomocy finansowej Powiatowi wymaga zgody Sejmiku. Biorąc 
pod uwagę panującą aurę możliwe, że środki nie będą wykorzystane w całości, ale 
trzeba je zabezpieczyć. Na koniec Pani Dyrektor poprosiła o pozytywne 
zaopiniowanie przedłożonego projektu. 
Pan Radny Zbigniew Przedpełski - Przewodniczący Komisji podziękował Pani 
Dyrektor za informację. Następnie zapytał czy ktoś ma uwagi bądź pytania do 
przedłożonego projektu uchwały. 
Radny Andrzej Molin zapytał, czy w przyjętym budżecie Województwa przewidziano 
środki na to zadanie? 
Pani Ewa Mucha - Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji i Transportu 
Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach, wyjaśniła, że nie było, bo nie planowano 
środków na udzielanie pomocy finansowej dla jednostek samorządu terytorialnego. 
Dokonano jednak przesunięć środków w planie finansowym Departamentu 
Komunikacji. W ramach ogólnych wydatków na utrzymanie dróg są środki. 
Generalnie proponuje się udzielenie pomocy finansowej powiatowi na zimowe 
utrzymanie drogi powiatowej w okresie od oddania do użytkowania obwodnicy 
Buczkowic do zakończenia sezonu zimowego.  
Pan Radny Zbigniew Przedpełski - Przewodniczący Komisji, podziękował Pani 
Dyrektor za informację. Następnie zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś uwagi do 
przedłożonego projektu uchwały. Wobec ich braku uwag zapytał, czy ktoś chce 
zgłosić propozycje poprawek do treści projektu uchwały. Wobec braku zgłoszeń 
Przewodniczący zaproponował przyjęcie uchwały Komisji o następującej treści: 
 
„Uchwała nr OWK.6.0014-0006/20 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 
Przestrzennego Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 13 stycznia 2020 r. 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na zimowe 
utrzymanie drogi powiatowej druk VI/217.  

§1 
Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, 
Komisja Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, 
wnosi do Sejmiku Województwa Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej 
w tytule uchwały bez poprawek. 

§2 
Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, 
przedstawienie określonej w §1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku 
Województwa Śląskiego powierza się przewodniczącemu lub 
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wiceprzewodniczącemu Komisji.  
 

§3 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.” 
 
W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto następującym stosunkiem głosów:  
za – 8, przeciw: 0, wstrzymało się: 0  
 
 
Ad. 3  
Przyjęcie Planu Pracy Komisji na 2020 rok.  
 
Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji przypomniał, 
że sporządził plan pracy po dyskusji, która odbyła się na poprzednim posiedzeniu. 
Poinformował, że wpłynęły uwagi do planu jedynie od Pana Radnego Andrzeja 
Molina, które zostały w całości uwzględnione. W związku z zaproponowanymi 
zmianami temat posiedzenia w dniu 4 lutego przyjąłby brzmienie: Przegląd prac nad 
Strategią Rozwoju Województwa – inteligentne kurczenie się miast, zapobieganie 
depopulacji”. Temat posiedzenia w dniu 12 maja przyjąłby brzmienie: Analiza 
połączeń drogowych w województwie śląskim ze szczególnym uwzględnieniem 
subregionu południowego”.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy ktoś ma uwagi do przedłożonego planu pracy z 
uwzględnieniem wymienionych poprawek. Nikt nie zgłosił uwag. Plan pracy Komisji 
Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego na 2020 rok został przyjęty (stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu).  
 
Ad. 4 
Sprawy różne i wolne wnioski.  
 
Pan Radny Zbigniew Przedpełski, Przewodniczący Komisji zapytał czy ktoś chce 
zabrać głos, zgłosić jakąś sprawę? Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący 
zakończył posiedzenie.  
 
 
Protokół sporządziła 
Małgorzata Cieszyńska – Sokołowska 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego  

Zbigniew Przedpełski  


